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Protokół 

z  XXIII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

odbytej  dnia 29 października 2012 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16: 25 Przewodniczący Rady Gminy, pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum.  

W sesji udział wzięli radni: 

Jarosław Bytniewski       

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński        

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt 

Katarzyna Ratajczak   

Krzysztof Socha 

Krzysztof Świątczak  

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

oraz sołtysi:  

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

a także: 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 

Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji – Barbara Błoch 

Podinspektor ds. planowania przestrzennego – Anna Jaszczyńska  
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Przedstawiciel BDK-INPLUS Sp. z o.o. – projektant zmiany MPZP – Justyna Kucharewicz  

Dyrektor GOKiS – Michał Żelazek 

 

Przed przystąpieniem do obrad sesji Wójt  Gminy wraz z Przewodniczącym Rady Gminy 

wręczyli nagrody Gminy Kleszczewo nauczycielom  z placówek, których organem 

prowadzącym jest Samorząd, za szczególne osiągnięcia w pracy pedagogicznej. 

Nagrody otrzymały następujące osoby: 

Pani Elżbieta Królikowska – nauczyciel mianowany języka polskiego w Zespole Szkół w 

Kleszczewie. 

Pan Jan Mirosław Nowicki – nauczyciel mianowany języka angielskiego i języka rosyjskiego 

w Zespole Szkół w Kleszczewie. 

Pani Ewa Kropińska-Czub – wicedyrektor Zespołu Szkół w Tulcach (nauczyciel nauczania 

początkowego). 

Pani Henryka Stachowiak – nauczyciel dyplomowany języka polskiego w Zespole Szkół w 

Tulcach. 

 

Następnie Przewodniczący Lesiński poinformował radnych, że wpłynął wniosek od 

dyrektora biura Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej” o wstrzymanie procedury uchwalania Statutu Związku i przeniesienie tej kwestii 

na następną sesję Rady Gminy w związku z pismem, które wpłynęło od Wydziału Kontroli, 

Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego. Wydział nadzoru wskazał na 

uchybienia w Statucie, po naniesieniu zmian przedstawiony zostanie pod obrady  poprawiony 

projekt zmian Statutu. W związku z powyższym zachodzi konieczność dokonania zmiany 

porządku obrad, który otrzymali radni wcześniej, poprzez wykreślenie punktu 9 w brzmieniu: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”.  Przewodniczący Rady  Gminy zarządził 

głosowanie w w/w sprawie. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 8 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 osób. 

Od głosu wstrzymało się 0 osób. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad sesji przedstawiał się 

następująco : 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działki nr 71/1, 

71/2 w obrębie Krzyżowniki. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działki nr 70/1, 

70/2 w obrębie Markowice. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości 

położonej w miejscowości Krzyżowniki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kleszczewo na jednomandatowe okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2012-2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki umownej. 

12. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

13. Informacja n/t złożonych oświadczeń majątkowych za 2011 r. 

14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu obrad – przyjęcia protokołu z 

obrad z poprzedniej Sesji. Poinformował radnych, że do protokołu wniesione zostały 

poprawki zgłoszone przez radnego Sławomira Urbaniaka. W związku z brakiem dalszych 

uwag Przewodniczący przeszedł do głosowania. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 8 radnych. 

Za przyjęciem protokołu zagłosowało 7 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

 

Ad.4  porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas XXII Sesji Rady Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

W tym momencie na salę obrad wszedł radny Sławomir Urbaniak. 

 

Ad 5   porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/165/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działki nr 71/1, 71/2 w 

obrębie Krzyżowniki przedstawiła pani Justyna Kucharewicz – projektant zmiany planu. 

Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli 

żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 9 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/165/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/166/2012 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działki nr 70/1, 70/2 w 

obrębie Markowice przedstawiła pani Justyna Kucharewicz – projektant zmiany planu. 

Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.   

Sołtys Michalak-Szczepaniak zapytała o lokalizację terenu, którego dotyczy zmiana. 

Pani Kucharewicz udzieliła odpowiedzi, że teren ten przylega do drogi powiatowej w 

miejscowości Markowice, na południe od autostrady A2 – dokładna lokalizacja widoczna jest 

na mapie poglądowej, która dołączona jest do projektu uchwały. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  
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W chwili głosowania na sali znajdowało się 9 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/166/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/167/2012 w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 

nieruchomości położonej w miejscowości Krzyżowniki przedstawiła pani Barbara Błoch. 

Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli 

żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 9 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/1672012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/168/2012 w sprawie podziału Gminy Kleszczewo na 

jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów przedstawiła pani 

Sekretarz. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni 

nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 

projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 9 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała XXIII/168/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/169/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 r. przedstawiła 

pani Skarbnik. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  
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Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 9 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/169/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

W tym momencie na sale obrad weszła radna Katarzyna Ratajczak. 

 

Ad. 10  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/170/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kleszczewo na lata 2012-2024 przedstawiła pani Skarbnik. Projekt uchwały 

omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w 

związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 10 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/170/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 11  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIII/171/2012 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki 

umownej przedstawiła pani Sekretarz. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo 

podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 10 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała XXIII/171/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
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Ad. 12  porządku posiedzenia 

 Informację  na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie  

przedstawił dyrektor Michał Żelazek.  

 Dyrektor Żelazek poinformował radnych, że na posiedzeniu Komisji Finansowo-

Gospodarczej w dniu 22 października omówione zostały wyniki finansowe działalności 

GOKiS, na s esji dyrektor przybliży radnym pozostałą działalność Ośrodka Kultury. 

Poza działaniami, które GOKiS realizuje cyklicznie co rok (takich jak np. Akcja Lato, 

Akcja Zima, Majówka, Festyn Żegnamy Wakacje) odbył się szereg innych imprez, takich jak: 

- warsztaty plastyczne w świetlicach wiejskich w Gowarzewie, Śródce i Markowicach; 

- nauka Nordic Walking w Parku w Kleszczewie (już odbyły się dwie tego typu imprezy,  

a wkrótce będzie trzecia); 

-  Rodzinna Sobota – zajęcia interaktywne dla rodzin z dziećmi (kolejna tego typu impreza 

planowana jest na 17 listopada w Tulcach); 

  Dyrektor poinformował poza tym, że 3 listopada br.  o godz. 18:30 odbędzie się, 

nowa w kalendarzu kulturalnym gminy, impreza pod nazwą „Bluesowe Zaduszki”,  

a 11 listopada tradycyjnie już Wieczornica Patriotyczna. Na obie imprezy dyrektor serdecznie 

zaprasza. 

 Inne rodzaje działalności GOKiS to: 

- zabezpieczenie czytelnictwa w gminie (prowadzi dwie biblioteki – Bibliotekę Publiczną w 

Kleszczewie oraz Filię Biblioteki Publicznej w Tulcach); 

- prowadzenie działalności sportowej, a w tym opieka nad obiektami sportowymi w gminie – 

GOKiS zatrudnia czterech animatorów na obiekty Orlik 2012 w Kleszczewie i Tulcach.  

Z boisk tych poza osobami indywidualnymi korzystają też zorganizowane grupy – np. 

odbywa się corocznie impreza „Amatorska Liga Piłki Nożnej”, a po każdych rozgrywkach 

„Liga Mistrzów”; 

- wydawanie gminnej gazety „Samorząd” – w roku bieżącym wydano do września br.  

9 numerów – jeden numer na miesiąc; 

Dyrektor podkreślił, że działań GOKiS jest coraz więcej i ma nadzieję, że 

wyremontowany budynek Ośrodka Kultury pozwoli na jeszcze większe rozszerzenie 

działalności. Dodał również, że poza współpracą z innymi jednostkami, obiekty będące pod 

zarządem GOKiS udostępniane są mieszkańcom - działają różnego rodzaju sekcje: można 

pograć w siatkówkę, piłkę nożną, szachy, tenis stołowy, odbywają się zajęcia z karate. Każda 

sekcja w ciągu roku ma swój turniej, sekcja karate ma np. turniej przedszkolaków. 
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Dyrektor Żelazek poinformował, że działalność GOKiS ściśle łączy się z finansami. 

Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Kleszczewie opracowuje plan finansowy dla 

działalności kulturalnej i sportowej  w rozdziale 92114 oraz dla biblioteki w rozdziale 92116. 

GOKIS swoje wydatki pokrywa z  otrzymanej dotacji podmiotowej z budżetu gminy oraz 

środków własnych wypracowanych w ramach działalności statutowej oraz ze sprzedaży 

usług. Następnie dyrektor przedstawił radnym informację o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie na 30.09.2012 r.,  

informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 13  porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Lesiński odczytał pismo nt. oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby wskazane w art. 24h ustawy o samorządzie gminnym za 2011 rok.  

Na podstawie ww. art. do dnia 30 października każdego roku  należy  przedłożyć  

 informację o: 

- osobach, które nie złożyły oświadczeń majątkowych lub złożyły je po terminie, 

- nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z 

ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenie, 

- działaniach podjętych w związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami w analizowanych 

oświadczeniach. 

Do złożenia oświadczeń majątkowych zobowiązani są: 

- radni, którzy  złożyli oświadczenia w terminie do 30.04.2012r. według stanu na dzień  

31.12.2011r. Oświadczenia po wstępnej analizie przekazano do Pierwszego Urzędu 

Skarbowego w Poznaniu. W trzech przypadkach radni dokonali korekty lub uzupełnień 

oświadczeń majątkowych, które uznane zostały następnie, jako właściwie złożone. 

- Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy  złożyli oświadczenia w terminie i nie 

stwierdzono nieprawidłowości.  

- osoby składające oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy – 12 osób, wszystkie 

oświadczenia złożono w terminie do 30.04.2012r. Oświadczenia po wstępnej analizie 

przekazano do Urzędu Skarbowego właściwego według miejsca zamieszkania osób 

składających oświadczenia. W dwóch przypadkach oświadczenia wymagały złożenia korekty 

lub uzupełnień oświadczeń majątkowych. 

  

Ad 14  porządku posiedzenia 

Przewodniczący komisji stałych przedstawili tematy posiedzeń poszczególnych komisji: 
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 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Sławomir Urbaniak poinformował, 

że tematem posiedzenia komisji była działalność Samorządów Uczniowskich  

(w posiedzeniu komisji udział wzięli przedstawiciele Samorządów Uczniowskich) 

oraz sprawy bieżące. 

 Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej radna Katarzyna Ratajczak, 

poinformowała, że tematem posiedzenia Komisji Finansowo- Gospodarczej  było 

finansowanie i działalność GOKiS oraz sprawy bieżące.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska radny Tadeusz Lammel  

poinformował, że tematem posiedzenia komisji było utrzymanie czystości i porządku 

na terenie gminy oraz sprawy bieżące. 

 

Ad 15  porządku posiedzenia 

 

Następnie Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 

WYDARZENIA I SPOTKANIA: 

4. X – Odbyło się spotkanie Zarządu Gminnego OSP, na którym omówiono przygotowania 

do gminnego sprawdzianu sprawności JOSP; 

6. X –  na zaproszenie Nadleśnictwa Babki oraz Koła Łowieckiego Diana  odbył się wyjazd 

do Łękna. Zaproszenie mieszkańców naszej Gminy było formą podziękowania za coroczne 

sprzątanie lasu w Tulcach. W wyjeździe udział wzięli także mieszkańcy Żernik.  Koło Diana 

w tym roku obchodzi 60-lecie działalności. 

9. X –  odbyło się spotkanie organizacyjne Związku Międzygminnego Transportu 

Publicznego AP. Na chwilę obecną nie wiadomo czy Gmina ostatecznie wstąpi do 

tworzącego się Związku. Trwają prace nad Statutem. Pod znakiem zapytania stanął też sens 

istnienia Związku, ponieważ pojawiła się szansa na odzyskiwanie podatku VAT z budowy 

dróg gminnych, po których prowadzony jest transport publiczny. Podatek może odzyskać 

jedynie gmina, ponieważ związek nie jest właścicielem drogi. 

10. X i 23. X – odbyły się spotkania Zarządu Związku Międzygminnego Schronisko dla 

Zwierząt „Schronisko”. Podczas spotkania, na wniosek przedstawiciela Murowanej Gośliny 

podjęto uchwałę o wykluczeniu tej gminy ze Związku. Na spotkaniu ustalono też propozycję 

zasad udziału finansowego gmin w budowie schroniska – wartość kosztorysowa inwestycji 

wynosi ok. 10 mln zł. Ustalono, że na obecnym etapie gminy uwzględnią w projektach 

budżetów 75% wartości inwestycji, natomiast pozostałe 25% ma pochodzić z innych źródeł, 

min. z oszczędności po przetargu, ze środków finansowych Powiatu Poznańskiego oraz  
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kolejnych gmin zainteresowanych członkowstwem w Związku. Udział Gminy Kleszczewo w 

tym wypadku wyniósłby 192,8 tys. zł. Kwota ta rozłożona byłaby na trzy lata:  64,7 tys. zł w 

pierwszym roku,  81,7 tys. zł w drugim i 46,4 tys. zł w trzecim.  Związek planuje podtrzymać 

składkę członkowską na 2013 rok w wysokości 1 zł od mieszkańca; 

10. X – odbyło się spotkanie informacyjne Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami 

Aglomeracji Poznańskiej.  Jak już wiemy postanowiono wstrzymać podejmowanie uchwał 

nad zmianami w Statucie po zgłoszeniu uwag przez Wojewodę, tak by poddać pod obrady 

poprawiony projekt; 

13. X – odbył się powiatowy turniej strzelecki strażaków; 

15. X. – oficjalnie oddano do użytku GPZ w Gądkach; W związku z tą inwestycją 

przebudowie uległa linia energetyczna Tulce – Robakowo. Dzięki  przedsięwzięciu 

zwiększeniu uległy zasoby energii na potrzeby przyszłych inwestycji na terenie naszej 

Gminy; 

17. X. – podpisano 3 umowy w ramach PROW:  

- Zagospodarowanie terenu w miejscowości Komorniki na cele rekreacyjno-sportowe,  

-   Budowa placu zabaw w miejscowości Szewce wraz z zagospodarowaniem terenu,  

- Zagospodarowanie terenu w miejscowości Krzyżowniki-Śródka na cele turystyczno 

rekreacyjne; 

23. X. – odbyło się spotkanie w Departamencie Ochrony Środowiska Urzędu 

Marszałkowskiego dotyczące hałasu na autostradzie A2. W spotkaniu uczestniczył też 

Burmistrz Gminy Luboń. Zostały wykonane pomiary akustyczne wzdłuż całej autostrady, 

które wykazały przekroczenia norm. Należy jednak z przykrością stwierdzić, że weszło w 

życie rozporządzenie, które te normy zmienia (podwyższa dopuszczalny poziom hałasu). 

Niestety w ten sposób jeszcze bardziej ograniczono szanse na  zamontowanie ekranów 

akustycznych. Mimo to Gmina wystąpiła o wykonanie przeglądu ekologicznego – jest to 

prawna możliwość dochodzenia praw mieszkańców Gminy w związku z uciążliwościami ze 

strony autostrady. Poruszany był poza tym temat ewentualnego poszerzenia autostrady do 3 

pasów – przy okazji poszerzenia powstałaby szansa na wyegzekwowanie budowy barier 

akustycznych. Niestety szanse na poszerzenie w najbliższych latach ma odcinek autostrady do 

węzła Krzesiny, na odcinku przebiegającym przez naszą gminę poszerzenie  jest planowane 

na rok 2022, chyba, że wcześniej zmieni się natężenie ruchu. 

25. X – odbyło się posiedzenie Rady Metropolii, na którym wybrano nowe władze. Ustalono 

składkę członkowską w wysokości 52 gr od mieszkańca (o 2 gr więcej niż poprzednio). Na 

posiedzeniu omawiano również Strategię Rozwoju Województwa Wielkopolskiego do roku 
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2020 pod kątem interesów Metropolii Poznań. Poruszono temat przynależności 

Stowarzyszenia Metropolia Poznań do Poznańskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej. Jest 

sugestia, żeby gminy członkowskie należały do PLOT. 

 

INWESTYCJE I REMONTY GMINNE: 

Zakończone: 

- remont strażnicy Śródka – Krzyżowniki etap I; Wzdłuż drogi wojewódzkiej, równolegle do 

strażnicy, jest obecnie wykonywana wymiana uszkodzonego rurociągu odwadniającego;  

W trakcie:    

- adaptacja pomieszczeń na potrzeby przedszkola w budynku SP Zimin – końcowy etap prac;  

- adaptacja pomieszczeń na potrzeby restauracji w strażnicy w Kleszczewie – prace dotyczą 

przebudowy instalacji w części niebędącej przedmiotem dzierżawy i są finansowane z 

budżetu Gminy; 

- budowa boiska w Krerowie – wykonano ogrodzenie, dosiano trawę; 

- dosiew trawy także na boiskach w Nagradowicach i w Krzyżownikach; 

- budowa ogrodzenia terenu szkolnego w Tulcach; 

- zakończenie budowy płyty boiska w Komornikach, pozostałe prace będą wykonywane na 

wiosnę; 

- zagospodarowanie terenu wokół szkoły w Ziminie, w tym budowa boiska o sztucznej 

nawierzchni – prace dobiegają końca; 

- modernizacja strażnicy wraz zagospodarowaniem terenu w Gowarzewie – wewnątrz roboty 

remontowo-budowlane, na zewnątrz układanie nawierzchni z kostki betonowej; 

- końcowy etap budowy placu zabaw w ramach programu „Radosna Szkoła” w Kleszczewie; 

- budowa chodnika wzdłuż cmentarza w Tulcach – zadanie wykonywane w ramach 

porozumienia z parafią. 

 

INFORMACJE: 

 

- Redakcja Forum Biznesu przyznała Gminie Kleszczewo, kolejny już raz tytuł „Przyjazna 

Gmina”; 

- Gmina znalazła się na liście gmin, którym przyznano środki PROW na wyposażenie 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. Niestety limit dostępnych środków jest niższy od 

potrzeb, co oznacza konieczność oczekiwania na oszczędności we wdrażanych 

przedsięwzięciach, bądź na ewentualne przesunięcia środków.  
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- Kolejny raz wystąpiono do Powiatu Poznańskiego o usunięcie odpadów w Komornikach. 

Znalazła się firma zainteresowana bezpłatnym usunięciem najbardziej niebezpiecznych 

odpadów – dane firmy podano do wiadomości Powiatu Poznańskiego.  

Ponadto radna Rady PP, p. Ewa Lesińska, została poproszona o złożenie interpelacji w tej 

sprawie na Sesji Rady Powiatu. 

- Gmina przygotowuje wniosek o przyznanie środków unijnych z WRPO na budowę 

kanalizacji w Tulcach. Swego czasu Gmina zawarła porozumienie z Aquanetem, na 

podstawie którego Aquanet ma przygotować podłączenie gminnej sieci kanalizacyjnej z Tulec 

do systemu poznańskiego, a gmina ma zainwestować w rozwój sieci na swoim terenie. 

Termin składania wniosku upływa 30 października. W przypadku pozytywnego 

rozstrzygnięcia udział własny Gminy w inwestycji wartej około 2,5 mln zł, to około  

300 tys. zł. 

 

KONSULTACJE: 

 

Pan Wójt poprosił Radnych o opinię w sprawie poruszanej na poprzednich Sesjach 

oraz na poszczególnych Komisjach, dotyczącej zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo oraz Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów w Tulcach. Wójt prosi  

o uwagi i następnie o przegłosowanie stanowiska Rady Gminy w tej sprawie.  

Pani Sekretarz poinformowała, że radni na  Komisjach byli przeciwni powyższej 

zmianie. 

W związku z brakiem dodatkowych uwag Przewodniczący  przeszedł do głosowania 

stanowiska Rady Gminy dotyczącego zmiany SUiKZP oraz zmiany MPZP dla terenów 

położonych w miejscowości Tulce. 

 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 10 radnych. 

Za przystąpieniem do procedury zmiany SUiKZP oraz zmiany MPZP głosowało 0 

radnych. 

Przeciwko przystąpieniu do procedury zmiany SUiKZP oraz zmiany MPZP głosowało 9 

radnych. 

Od głosu wstrzymało się 1 radny. 
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Ad 16  porządku posiedzenia 

 Radny Lammel spytał o informacje nt. powstania siłowni wiatrowych na terenie Gminy, 

o których pisała w ostatnim czasie Gazeta Średzka. 

Pan Wójt odpowiedział, że ok. miesiąc temu zjawili się w Gminie przedstawiciele Wind 

Field Wielkopolska Sp. z o.o. i poinformowali, że jest możliwość uzyskania zgody na 

umiejscowienie na terenie Gminy Kleszczewo około 20 turbin wiatrowych. Turbiny 

miałyby być zlokalizowane w części Gminy, w której planowano to zrobić poprzednio.  

Pan Wójt poinformował poza tym radnych, że obecnie turbiny wiatrowe są mniej 

atrakcyjnym źródłem dochodu, ponieważ w międzyczasie zmianie na niekorzyść uległy 

przepisy o podatku od nieruchomości i podatek ten nalicza się tylko od części budowlanej 

elektrowni wiatrowej, a mianowicie fundamentów, masztów, słupów. 

 Radny Urbaniak poruszył temat pomiarów poziomu hałasu na terenach przy autostradzie 

A2.  

Pan Wójt odpowiedział, że był problem z dotarciem do wyników pomiarów. Do tej pory 

było tak, że Autostrada Wielkopolska S.A. informowała tylko, że pomiary miały miejsce. 

W wyniku licznych zabiegów na dzień dzisiejszy wyniki pomiarów są w posiadaniu 

Urzędu Gminy i można się z nimi zapoznać – jeśli będą możliwości techniczne zostaną 

one także umieszczone na stronie internetowej Gminy, aby każdy zainteresowany mógł się 

z nimi zapoznać.  

 Radna Wojciechowska spytała, kiedy są prowadzone pomiary, czy nie są wybierane pory 

dnia i tygodnia o mniejszym natężeniu ruchu? 

Pan Wójt odpowiedział, że należy mieć na uwadze, że Gmina nie ma wpływu na miejsca 

wykonywania pomiarów przez Autostradę Wielkopolską S.A. Po zapytaniu nt. miejsc 

pomiarów uzyskano odpowiedź, że badania muszą być prowadzone w tych samych 

miejscach, ponieważ wtedy dane są porównywalne. Jednak Wójt również dostrzega 

problem, ponieważ obecnie zabudowa jest rozmieszczona inaczej niż kilka lat temu.  

 Radny Urbaniak spytał czy pomiary nie mogą być prowadzone przez województwo? 

Pan Wójt powiedział, że takie działania są w kompetencji Urzędu Marszałkowskiego. 

Zwrócono się do Urzędu Marszałkowskiego o podjęcie kroków w stosunku  do Autostrady 

Wielkopolskiej S.A.  

 Radna Wojciechowska zgłosiła problem wywozu trawy z terenu boiska w Nagradowicach. 

Posiano nową trawę, a starej nie usunięto. Radna prosi o uprzątnięcie terenu. 
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 Radny Rajchelt poruszył temat zawodów strzeleckich, które odbyły się w Gminie. Radny 

podkreślił, że Gmina posiada doskonałą strzelnicę, że goście z innych gmin byli pod jej 

wrażeniem. Wyniki kształtowały się również z korzyścią dla Gminy: 

I miejsce: Bartosz Hoffmann,  

II miejsce: Grzegorz Przepióra z Kostrzyna (były strażak z Kleszczewa), 

III miejsce: Łukasz Pawlak. 

W zawodach brało udział 39 zawodników, 13 zespołów 3-osobowych. Wyniki w 

konkurencji zespołowej ukształtowały się następująco: 

I miejsce: Czerwonak, 

II miejsce: Luboń, 

III miejsce: Swarzędz. 

Wójt powiedział, że wyposażenie techniczne strzelnicy jest dziełem byłego radnego pana 

Andrzeja Roszkiewicza. Dodał również, że przy omawianiu imprez należy wspomnieć o 

Dniu Seniora, ponieważ sam nie mógł uczestniczyć w uroczystości ze względu na 

posiedzenie Rady Metropolii, o informację poprosił panią Sekretarz. Pani Sekretarz 

powiedziała, że na imprezę przybyło bardzo wiele osób, co cieszy, ponieważ pokazuje, że 

tego typu imprezy są potrzebne. Na imprezie odbył się występ artystów Teatru 

Muzycznego. 

 Radny Krzysztof Socha spytał o drogę wojewódzką nr 433, która była remontowana od 

Żernik do trasy Katowickiej. Radny zwrócił uwagę na brak barierek od ulicy Różanej.  

Radny poruszył poza tym temat skrzyżowania ulic: Kalinowej, Sportowej  

i Kasztanowej w Tulcach gdzie na skrzyżowaniu pojawiła się linia podwójna ciągła, co 

bardzo utrudnia w tym miejscu ruch samochodowy. Trzecim tematem poruszonym przez 

radnego był stojący od około 3 tygodni „pachołek” w pobliżu skrzyżowania ulicy 

Sportowej z ul. Poznańską, czy z powodu znajdującej się w tym miejscu studzienki? 

Pan Wójt sprawdzi poruszane kwestie u zarządcy drogi. 

 Pani sołtys Michalak-Szczepaniak przekazała zadowolenie sołectwa z powodu remontu 

strażnicy w Gowarzewie. Pozytywnym zaskoczeniem jest zakres remontu. Korzystając z 

okazji Sołtys podziękowała za uwzględnienie jej uwag w trakcie prac. 

Poza tym, pani Sołtys poprosiła o rozważenie zamontowania od strony ulicy Swarzędzkiej 

barierek uniemożliwiających zjazd z tej ulicy na teren parkingu przy sklepie. 

Pan Wójt powiedział, że zgodnie z założeniem, pomiędzy chodnikiem a utwardzonym 

terenem przed strażnicą ma się znaleźć zieleń i ma nadzieję, że to rozwiąże problem. Wójt 

dodał też, że problem istnieje głównie za sprawą samochodów dostawczych. 
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Ad 17  porządku posiedzenia 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 17:55 zamknął obrady. 

 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anna Jaszczyńska       Przewodniczący Rady Gminy 

            

         Henryk Lesiński 


